



請病假

CD1 23

- I'm not feeling too good. I'm going to take the morning off, but I'll be in this afternoon.
我不太舒服，我早上要請假，不過我下午會進辦公室。
- I need to take the morning off to see the doctor.
我上午要請假去看醫生。
- Hello, [cough] this is Brad. Could you let Jane know I'm not coming in today? [sneeze] Thanks.
喂，〔咳嗽〕我是布萊德，你可以幫我跟珍說我今天不會進辦公室嗎？〔打噴嚏〕謝謝。
- My head is killing me. I think it's a migraine.¹ I need to take the day off. Let everyone know, OK?
我頭痛得要命，我想應該是偏頭痛。我要請假一天。幫我跟大家說一聲，好嗎？
- Can you let everyone know that I'm not feeling well and won't be in today?
你能不能告訴大家，我覺得不太舒服，今天不進公司了？
- I think I've got food poisoning. I can't come in today.
我好像食物中毒了，今天沒辦法進辦公室了。

Word **1** migraine ['maɪɡreɪn] *n.* 偏頭痛
list





請事假

CD1 23

Part

I

對抗你的老闆

- Dick, I need to take this Thursday off. Will that be a problem?
迪克，我這禮拜四要請一天假。可以嗎？
- I need to take next Wednesday off. Is that all right?
我下禮拜三要請假一天，可以嗎？
- Next Friday I have to go to my cousin's wedding so I'm going to have to take the day off.
我下禮拜五要參加我表姊的婚禮，我那天必須要請假。
- I have a funeral¹ to go to tomorrow. It's out of town so I'm going to need to take the day off.
我明天要參加一個喪禮，不在市內，所以我那天要請假。
- I just moved and I need to take Friday off so the plumber² can come by and make some repairs at my new place.
我剛搬家，禮拜五需請假一天，水電工要過來我新家做些修補的工作。
- I've really got to take care of some stuff at home on Tuesday. Can I take the day off?
我禮拜二家裡真的有些事要處理。我那天可以請假嗎？

Word list

- 1 funeral [ˈfjuːnərəl] *n.* 喪禮
- 2 plumber [ˈplʌmə] *n.* 水管工；水電工